

The Bureau of the Congress / *Le Bureau du Congrès*

CG-BUR(2023)53-65¹

Bilingual / *Bilingue*

5 September / *septembre* 2023

Call for participation to the World Forum for Democracy 2023 (6-8 November)

Appel à participation au Forum mondial de la démocratie de 2023 (6-8 novembre)

Action required : for information
Action requise : pour information

¹ This document is classified confidential until it has been examined by the Bureau of the Congress
Ce document est classé confidentiel jusqu'après son examen par le Bureau du Congrès

For the attention of Congress members

Copy to the secretaries of the delegations

Call for participation in the Congress delegation to the World Forum for Democracy 2023 (6-8 November)

Dear Congress members,

I refer to the [2023 World Forum for Democracy](#). As in previous years, the Congress is setting up a delegation to the Forum. **Members of the Congress are invited to apply to be part of this delegation.**

The Forum will take place in Strasbourg on 6-8 November 2023 and will focus on the theme "Democracy=Peace?". It will bring together intellectuals, politicians, activists, experts and young people from all over the world to discuss the aims at enhancing democracy and contributing to sustainable peace.

In the context of the Forum, the Congress will sponsor a working session (Lab) on **Cross-cultural understanding** (Lab 7).

Members may apply as **DISCUSSANT** to this lab sponsored by the Congress, indicating their specific knowledge/expertise on the topic of the chosen lab. Discussants are expected to play an active role as part of the panel and to provide 5-minute interventions on the innovative initiatives presented during the lab.

Members may also apply as **PARTICIPANT** to the above-mentioned lab, as well as the other labs, which are of interest for the Congress, including:

- LAB 1 – The art of dialogue
- LAB 2 – New ways of conflict resolution
- LAB 3 – Social justice and equality
- LAB 4 – Knowledge is power
- LAB 5 – Women building science
- LAB 6 – The age of global protest
- LAB 7 – Cross-cultural understanding
- LAB 8 – Freedom of expression and information
- LAB 9 – Social entrepreneurship
- LAB 10 – Transparency and accountability

Interpretation into English and French will be provided for all labs.

Applications, including the desired lab and the scope of participation (1-3 days), should be sent to Dilara KOYUNCU (azime-dilara.koyuncu@coe.int) by **29 September 2023, at the latest**.

Members who have indicated an interest will be informed of the follow-up by **13 October 2023**.

Please note that geographical and gender balance criteria, competences and language skills will be taken into consideration when examining the candidatures. For selected participants, expenses will be reimbursed by the Congress.

For further information please visit the official [website](#) including the [preliminary programme](#).

Best regards,
Mathieu Mori

A l'attention des membres du Congrès

Copie aux secrétaires de délégations

Appel à participation à la délégation du Congrès au Forum mondial de la démocratie de 2023 (6-8 novembre 2023)

Chers membres du Congrès,

*Dans le cadre du [Forum mondial de la démocratie 2023](#), comme les années précédentes, le Congrès met en place une délégation. **Les membres du Congrès sont invités à se porter candidats pour faire partie de cette délégation.***

Le Forum se tiendra à Strasbourg du 6 au 8 novembre 2023 et portera sur le thème "Démocratie = paix?". Il réunira des intellectuels, des hommes politiques, des militants, des experts et des jeunes du monde entier pour discuter des moyens de renforcer la démocratie et de contribuer à une paix durable.

*Dans le contexte du Forum, le Congrès parrainera une session de travail (Lab) sur la **Compréhension interculturelle** (Lab 7).*

*Les membres sont invités à poser leur candidature en tant qu'**INTERVENANT** pour ce laboratoire parrainé par le Congrès, en indiquant leurs connaissances/expertises spécifiques sur le sujet du laboratoire choisi. Il est attendu des intervenants qu'ils jouent un rôle actif au sein du panel et qu'ils fournissent des interventions de 5 minutes sur les initiatives innovantes présentées lors du laboratoire.*

*Les membres peuvent également poser leur candidature en tant que **PARTICIPANT** au laboratoire mentionné ci-dessus, ainsi qu'aux autres laboratoires qui présentent un intérêt pour le Congrès, notamment :*

- LAB 1 – L'art du dialogue
- LAB 2 – Nouveaux modes de résolution des conflits
- LAB 3 – Justice sociale et égalité
- LAB 4 – Le savoir, c'est le pouvoir
- LAB 5 – Les femmes architectes de la paix
- LAB 6 – L'ère de la protestation mondiale
- LAB 7 – Compréhension interculturelle
- LAB 8 – Liberté d'expression et d'information
- LAB 9 – Entrepreneuriat social
- LAB 10 – Transparence et responsabilité

L'interprétation en anglais et en français sera assurée pour tous les labs.

*Les candidatures précisant le lab et la durée de participation souhaitée (de 1 à 3 jours) devront être adressées à Dilara KOYUNCU (azime-dilara.koyuncu@coe.int) avant **le vendredi 29 Septembre 2023 au plus tard.***

*Les membres qui ont exprimé leur intérêt à participer seront informé du résultat de leur candidature avant le **13 Octobre 2023.***

Veillez noter que l'examen des candidatures sera effectué de manière à respecter une représentation équilibrée établie selon des critères géographiques et de genre, et que les connaissances et les compétences linguistiques seront également prises en compte. Les dépenses générées pour les participants sélectionnés seront remboursées par le Congrès.

Pour plus de renseignements, merci de consulter le [site internet officiel](#) incluant le [programme provisoire](#).

*Cordialement,
Mathieu Mori*